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Natuurbegraafplaats in Barchem 
wordt tóch niet kleiner: ‘Nu 
eindelijk aan de slag’ 

Eerst een stuk grond eraf, nu weer een stuk erbij. De komst van een 

natuurbegraafplaats in Barchem heeft nogal wat voeten in de aarde. 

Het gemeentelijke bestemmingsplan voor de begraafplaats – op 

Landgoed de Kalenberg – moet voor de tweede keer worden 

aangepast. Het getouwtrek duurt nog even voort. Maar dat betekent 

wél goed nieuws voor de initiatiefnemers. 

Gert Kramer 11-04-24, 06:00 Laatste update: 14:03 

•  
•  
•  2 REACTIES 

Stichting Beheer Landgoed de Kalenberg wil 750 graven op 3 hectare 

grond. Een halfjaar geleden moest de stichting een stuk grond inleveren, 
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omdat de provincie Gelderland deze aanwees als oude, onverstoorde 

bosbodem. Die mag niet worden omgewoeld of vergraven. De uitkomst: 

675 graven op 2,7 hectare. 

Die aanpassing wordt binnenkort echter teruggedraaid: de begraafplaats 

mag ‘gewoon’ 3 hectare groot worden. Daarvoor moet het Lochemse 

gemeentebestuur het bestemmingsplan nog wel een keer wijzigen. Hoe zit 

dat precies? 

Volgens de gemeente Lochem betitelt de provincie de 0,3 hectare grond 

van de begraafplaats die werd geschrapt niet langer als ‘oude bosgrond’. 

‘Er wordt daarvoor een wijziging van de provinciale omgevingsverordening 

voorbereid’, stelt het college van burgemeester en wethouders in een 

schrijven aan de gemeenteraad. 

In die verordening staan alle regels voor de leefomgeving van het 

landgoed. Pas als de verordening is aangepast, kan het bestemmingsplan 

van de begraafplaats opnieuw worden gewijzigd door het Lochemse 

gemeentebestuur. Wanneer die aanpassing is doorgevoerd, is nog 

onbekend. De provincie Gelderland kon gisteren nog niet reageren op 

vragen van de Stentor. 

Klus van de lange adem 

De realisatie van de natuurbegraafplaats is een klus van de lange adem: de 

hele kwestie sleept zich al negen jaar voort. ,,En daar krijg ik af en toe flink 

buikpijn van’’, zegt stichtingsvoorzitter Derk Jan Verstand. ,,Wat ons betreft 

zijn er nu geen obstakels meer en kunnen we snel beginnen met de aanleg 

van de begraafplaats met een grootte zoals we die altijd voor ogen hadden. 

Daar zijn we uiteraard wél blij mee.’’ 

De stichting ziet de begraafplaats als de enige manier om geld te verdienen 

waarmee het landgoed in Barchem kan worden beheerd. Er kwam verzet 

van omwonenden. Die vinden het bos geen plek om doden in te begraven 

en vrezen voor verstoring van natuur. De tegenstanders vonden gehoor bij 

de Raad van State. 



De hoogste bestuursrechter verwierp praktisch alle beroepsgronden die zij 

hadden ingebracht, maar trok wel een streep door het eerste 

bestemmingsplan van de begraafplaats. Dat moest op slechts twee puntjes 

door de gemeente Lochem worden aangepast: geen graven op het 

gedeelte met ‘oude bosbodem’ en géén bomenkap. Lochem repareerde het 

plan eind september vorig jaar. 

Weer bezwaren, bijna honderd 

Maar ook tegen het nieuwe bestemmingsplan werden afgelopen najaar 

bezwaren ingediend: 66. Er kwamen ook 30 positieve reacties op het 

nieuwe plan. De bezwaren bleken een herhaling te zijn van de klachten die 

de Raad van State eerder al verwierp. Wat Lochem betreft komt de 

natuurbegraafplaats er. En dus in de beoogde grootte van 3 hectare. 

Zodra het bestemmingsplan voor de tweede keer is gewijzigd, moet de 

Lochemse gemeenteraad nog groen licht geven. Daarna hebben mensen 

opnieuw de tijd (zes weken) om bezwaar in te dienen. Stichtingsvoorzitter 

Derk Jan Verstand heeft vertrouwen in een goede afloop. 

„Alle bezwaren zijn al twee keer van tafel geveegd en ik kan niets meer 

bedenken wat mensen nu nog tegen de begraafplaats kunnen hebben. Ik 

denk dat we in het gunstigste geval voor de zomer kunnen beginnen met de 

aanleg van de begraafplaats.” 

„We zijn al zo lang met dit plan bezig en dat heeft ons inmiddels veel geld 

gekost: ongeveer twee ton. We hebben nu een lijst van ongeveer vijftig 

mensen die graag een plek willen op de begraafplaats. Dat waren er 

beduidend meer: er zijn nogal wat mensen afgehaakt omdat het allemaal zo 

lang duurt. We moeten echt snel aan de slag en niets staat dat nog in de 

weg, wat ons betreft.” 

Dit artikel is na publicatie aangepast. Er stond aanvankelijk dat er 

96 bezwaren kwamen op het gewijzigde bestemmingsplan voor de 

begraafplaats, maar dat bleek onjuist. Er waren 66 bezwaren en 30 

positieve reacties. 
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